

INHALT

Editorial

Psychotherapy for alcohol dependency as a model for disorder-specific rather than schoolbased psychotherapy

Mathias Berger, 145
Horst Gann

Editorial

Psychotherapie der Alkoholabhängigkeit als Modell einer störungsspezifischen anstatt schulengebundenen Psychotherapie

Research Reports

AWMF Treatment guidelines: Acute treatment of alcohol-related disorders

G. Mundle, 147
M. Banger,
B. Mugele,
F. Stetter,
M. Soyka,
C. Veltrup,
L. G. Schmidt

Originalarbeiten

AWMF-Behandlungsleitlinie:
Akutbehandlung alkoholbezogener
Störungen

Implementation, acceptance and effects of the 2002 tobacco tax increase in Germany

Reiner Hanewinkel, 168
Barbara Isensee

Umsetzung, Akzeptanz und Auswirkungen der Tabaksteuererhöhung in Deutschland vom 1. Januar 2002

Prevalence of high levels of alcohol consumption at two factories in the metalprocessing industry: a questionnaire study

Wichard Puls, 180
Michael Morkramer,
Hanns Wienold

Prävalenz riskanten Alkoholkonsums in zwei Betrieben der Metallindustrie: eine schriftliche Befragung

In Practice

Structure data from 2387 drug patients in inpatient detoxification treatment in Bavaria

Beate Erbas, 188
Jan Peter Jaedicke,
Felix Tretter

Praxis

Strukturdaten von 2387 Drogenpatienten in stationärer Entzugsbehandlung in Bayern

Book Review

Thomas Kuhlmann 197

Buchbesprechung

Drogen bei Kindern und Jugendlichen – Legale und illegale Substanzen in der ärztlichen Praxis

Conference Review

Irmgard Vogt 199
Martin Schmid

Tagungsbesprechung

Der Addiction Severity Index unter der Lupe

News

201 **Nachrichten**

New Publications

201 **Neue Literatur**

Upcoming Conferences

202 **Tagungsankündigungen**

Instructions for Authors

204 **Hinweise für Autoren**